
Hoe de Rooms-Katholieke Kerk een thuishaven voor rechts wordt. ‘Wat doen 

we verkeerd?’ 

 

De uitgesproken rechts-conservatieve opiniemaker Eva Vlaardingerbroek bekeerde zich afgelopen 

weekend tot het katholicisme, en ze is lang niet de enige. Wat trekt conservatieven zo in de Rooms-

Katholieke Kerk? 

Analyse door Dick Schinkelshoek ,woensdag 26 april 2023 om 17:08  

 

 

De uitgesproken rechtse nieuwscommentator Eva Vlaardingerbroek, hier bij een demonstratie van Farmers Defence Force 

in Den Haag, is toegetreden tot de Rooms-Katholieke Kerk. 'Het katholieke geloof is het krachtigste wapen tegen het linkse 

relativisme.'  Beeld anp / Dirk hol 

 

‘Ik ben thuis nu’, twitterde Eva Vlaardingerbroek zondag bij het filmpje van de handoplegging bij haar 

vorming. Samen met haar vader is ze toegetreden tot de Rooms-Katholieke Kerk.  

De zeer rechtse Vlaardingerbroek realiseerde zich gaandeweg, vertelt ze in een interview met de 

conservatief-katholieke National Catholic Register (NCR), ‘dat we niet alleen een politiek gevecht 

uitvechten (rechts tegen links), maar dat we ook te maken hebben met een geestelijke strijd (goed 

tegen kwaad)’.  

In het interview noemt ze het katholieke geloof ‘het krachtigste wapen tegen het linkse relativisme’. 

‘Als we onze vijanden niet serieus genoeg nemen en niet eens durven op te komen voor Christus, na 

alles wat Hij voor ons heeft gedaan, hoe kunnen we verwachten te winnen?’ 

I’m Home now. ✝️ pic.twitter.com/LRCPCr7pno 

— Eva Vlaardingerbroek (@EvaVlaar) April 23, 2023 

https://www.nd.nl/auteur/dick-schinkelshoek-20827
https://t.co/LRCPCr7pno
https://twitter.com/EvaVlaar/status/1650152189413695491?ref_src=twsrc%5Etfw


Vlaardingerbroek (1996) zit vaak aan tafel bij Ongehoord Nederland en is daarnaast geregeld te gast 

bij conservatieve conferenties en televisiestations in heel Europa. Verder was ze enkele malen als 

commentator te zien op de Amerikaanse rechtse nieuwszender Fox News in de show van presentator 

Tucker Carlson, die onlangs het veld moest ruimen. Tegenover Carlson noemde ze onder meer de 

stikstofcrisis een verzinsel van de Nederlandse overheid.  

Ook streed Vlaardingerbroek fanatiek tegen de coronavaccinaties. In 2020 kwam ze voor de FVD op 

de kandidatenlijst voor de Tweede Kamer; ze trok zich terug na een conflict met FVD-leider Thierry 

Baudet.  

‘Mijn generatie is er absoluut miserabel aan toe’, zei ze verder tegen NCR. ‘Het beste dat we als 

katholieken kunnen doen, is mensen vertellen dat er een alternatief is dat je kunt volgen. Want dat is 

er, en Hij heeft een naam: Jezus Christus.’ 

‘Het katholicisme is zo gezond als mensen maar kunnen zijn.’ 

Naar de precieze motieven van Vlaardingerbroek is het raden, maar ze is internationaal lang niet 

alleen met haar overstap naar de kerk van Rome. Meer rechts-conservatieve publieke figuren in de 

Verenigde Staten en ook in Europa gingen haar voor.  

Het meest uitgesproken is de Amerikaanse Republikeinse senator James David Vance (Ohio) die zich 

twee jaar geleden bekeerde tot een uiterst behoudende vorm van katholicisme en mede daardoor 

zijn senaatszetel won.  

Verschillende Zuid-Europese politici zoals de populistisch-rechtse Italiaanse vicepremier Mattheo 

Salvini benadrukken daarnaast sterker dan in het verleden hun katholieke geloof en inspiratie. In 

augustus vorig jaar bracht The New York Times een reportage over hoe jonge rechtse hoogopgeleide 

New Yorkers vergrijsde rooms-katholieke parochies herontdekken. 

De Rooms-Katholieke Kerk heeft altijd mensen van buiten (met name protestanten en niet-

gelovigen) aangetrokken door haar onveranderlijke kerkleer, kerkelijke gezag en heldere morele 

standpunten. Hoe de wereld ook verandert, de Katholieke Kerk blijft dezelfde.  

Zeker in een tijd waarin protestantse en evangelische kerken hun kijk op homoseksualiteit bijstellen 

en thema’s als inclusiviteit en klimaatverandering een steeds prominentere plek krijgen, wint voor 

conservatieven het katholicisme aan aantrekkingskracht.  

‘Het katholicisme is zo gezond als mensen maar kunnen zijn’, zei een paar jaar terug de Canadese 

conservatieve psycholoog en schrijver Jordan Peterson. Peterson is zelf niet katholiek, maar volgens 

sommigen is dat slechts een kwestie van tijd. 

De Katholieke Kerk is de enige die kan beschermen tegen liberalen en immigranten. 

Daar komt nog iets bij, betoogt de Amerikaanse theoloog (en bekeerling tot het katholicisme) Jessica 

Kramer. Wie conservatief is, zet zich in voor het behoud van de eigen traditie. Maar welke traditie 

mag dat precies zijn? Over wat het beschermen waard is, is rechts ook in heftig verdeeld. Als je 

conservatief bent, ben je dan automatisch anti-islam, en voor Zwarte Piet en de boeren? Of is dat te 

plat?  

Dat rechts-conservatieve opiniemakers zich volgens Kramer tot de Katholieke Kerk wenden, is omdat 

die kerk voor hun gevoel de ene, samenhangende traditie van het Westen belichaamt. En daarmee 
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zo’n beetje de enige kracht is die de westerse cultuur werkelijk kan beschermen tegen liberalen en 

immigranten.  

Dat de katholieke leer ook een duidelijke boodschap heeft over sociale gerechtigheid en paus 

Franciscus veel aandacht vraagt voor het klimaat, wordt daarbij meestal gemakshalve vergeten. 

onverdraagzaamheid 

Lang niet alle katholieken staan te juichen bij deze trend. Want onder de uitgesproken rechts-

conservatieve toetreders zitten niet zelden figuren die, zoals Eva Vlaardingerbroek, nepnieuws, 

complottheorieën en racistische haatteksten verspreiden. 

Voor de "Balance in the Force" moet nu ook een links iemand katholiek worden. 

— Jan-Jaap van Peperstraten (@jjvpeperstraten) April 25, 2023 

‘Als mensen zich aangetrokken voelen tot de kerk omdat dat een veilige haven is voor hun 

onverdraagzaamheid, dan lijkt dat niet erg op een bekering. In elk geval niet op een bekering tot 

Jezus’, schreef afgelopen december de katholieke journalist Rebecca Bratten Weiss in een fel 

opiniestuk in de National Catholic Reporter - al haastte ze zich ook te zeggen dat je natuurlijk niet in 

de harten van de kersverse bekeerlingen kunt kijken.  

Haar kritiek richt zich ook op de Rooms-Katholieke Kerk zelf. ‘Wat doen we verkeerd, dat zo veel 

fatsoenlijke, aardige mensen de kerk verlaten, terwijl we mensen welkom heten die zichzelf een 

naam hebben gemaakt door zich gruwelijk te gedragen?’ 
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